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Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 

zápis z jednání ze dne 7. 10. 2021 

 

 

Jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 13.00 

hod. v zasedací místnosti Nová Rada budovy Nové radnice MHMP. 

Jednání řídila předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA. 

 

 

Přítomní členové Výboru: 

Ing. Mariana Čapková, MBA 

Mgr. Jan Čižinský 

Bc. Michaela Krausová 

Mgr. Jiří Koubek 

Ing. Ivan Pilný  

RNDr. Marcela Plesníková  

Mgr. Jakub Stárek 

 

Omluveni:  
Ing. Pavel Hájek 

Mgr. Karel Hanzlík 

PhDr. et Mgr. Kryštof Kozák, Ph.D. 

Mgr. Jiří Růžička 

 

Hosté:  

PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D., radní hl. m. Prahy pro oblast školství, sportu, vědy a 

podpory podnikání 

Mgr. Lenka Němcová, ředitelka odboru školství, mládeže a sportu (SML) MHMP 

Mgr. Josef Filip, ředitel Odborného učiliště Vyšehrad 

 

 

Tajemnice: 

Mgr. Radana Mrázková 

 

 

Program: 

 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu, schválení zápisu z minulého 

jednání 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 26. - 29. jednání 

3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: Z-9636 (k návrhu na 

změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Gymnázium, Praha 2, Botičská 1) 

4. Školské rady – schválení nových členů ŠR za zřizovatele 

5. Informace - Vzdělávání žáků se zdravotním znevýhodněním a mentálním postižením na 

střední škole  - Mgr. Josef Filip, ředitel Odborného učiliště Vyšehrad 

6. Různé  

7. Diskuze a závěr  
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Jednání zahájila úvodním slovem předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA, ve 13.15 

hodin. 

Přítomno bylo 5 členů Výboru. Výbor nebyl usnášeníschopný. 

 

Vzhledem k tomu, že dva členové Výboru se omluvili s tím, že přijdou na jednání později, 

zahájila předsedkyně Výboru Ing. Čapková zasedání informací ke „Vzdělávání žáků se 

zdravotním znevýhodněním a mentálním postižením na střední škole“, kterou přednesl Mgr. 

Josef Filip, ředitel Odborného učiliště Vyšehrad. Informoval krátce o historii učiliště, které bylo 

založeno již roku 1943, a poté seznámil přítomné členy s náplní studia a praktické výuky na své 

škole. Uvedl, že vzdělávání je přednostně určeno žákům se zdravotním znevýhodněním. 

Předpokladem přijetí je splněných 9 let povinné školní docházky a zdravotní způsobilost ke 

vzdělávání ve zvoleném oboru. Vzdělávání žáků je členěno na teoretické a praktické vyučování. 

Škola nabízí dvouleté a tříleté obory vzdělávání, například v oboru kuchař, cukrář, pekař, 

řezník, prodavač, pečovatelka, pokojská. 

 

Následně radní Šimral informoval o otevření prvního coworkingového centra pro technologické 

a podnikatelské startupy na Smíchovské Střední průmyslové škole a gymnáziu, a to při 

příležitosti 120. výročí od založení této školy. Vybudování celého centra stálo přibližně 20 

milionů korun a bylo financováno ze zdrojů hl. m. Prahy. Jeho otevření se uskutečnilo 7. 10. 

2021. 

 

Poté vystoupila ředitelka odboru SML Mgr. Lenka Němcová, která uvedla, že po dohodě 

s předsedkyní Výboru Ing. Čapkovou chce pozvat členy Výboru na další - listopadové zasedání 

do Pálffyovského paláce ve Valdštejnské ulici, ve kterém sídlí Pražská konzervatoř, zřizovaná 

hl. m. Prahou. Palác, který poskytuje zázemí studentům a veřejnosti umožňuje při různých 

příležitostech návštěvu sálů, byl zrekonstruován z prostředků hlavního města. 

 

Ve 13.35 hod. se na jednání dostavil Mgr. Jakub Stárek 

Přítomno 6 členů Výboru. Výbor byl usnášeníschopný. 

 

Předsedkyně Výboru Ing. Čapková se vrátila k projednání řádného programu jednání. 

 

 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

 

Předsedkyně předložila ke schválení program jednání s tím, že s informací o Odborném učilišti 

Vyšehrad již byli členové seznámeni. Vzhledem k tomu, že k navrženému programu nebyly 

vzneseny žádné připomínky, požádala Ing. Čapková o hlasování ke schválení programu 

jednání. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

              6 – 0 – 0 

Program jednání byl schválen. 

 

 

Ověřovatelem zápisu z jednání byl navržen Mgr. Jiří Koubek. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

             6 – 0 – 0 

Návrh byl schválen. 
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Výboru byl předložen ke schválení zápis z minulého jednání.  

K zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  6 – 0 – 0 

Zápis z minulého jednání Výboru byl schválen. 

 

 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 26. - 29. jednání 
 

Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková otevřela rozpravu k předložené souhrnné informaci 

o materiálech projednávaných na 26. - 29. jednání Rady HMP. Do rozpravy se nikdo z členů 

nepřihlásil. 

 

Výbor vzal předloženou souhrnnou informaci o tiscích projednaných na 26. - 29. jednání 

RHMP na vědomí. 

 

 

3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: Z-9636 (k návrhu na 

změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Gymnázium, Praha 2, Botičská 1) 
 

Předsedkyně Výboru sdělila, že se jedná o tisk technického charakteru – změnu zřizovací listiny 

- a otevřela rozpravu. Do rozpravy se žádný člen Výboru nepřihlásil. Předsedkyně navrhla 

usnesení. 

 

Usnesení:  

Výbor souhlasí s předloženým tiskem a navrhuje ZHMP projednat je a schválit v předloženém 

znění. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  6 – 0 - 0 

Návrh byl schválen. 

 

 

Ve 13.45 hod. se na jednání dostavil Mgr. Jan Čižinský. 

Přítomno 7 členů Výboru. 

 

 

4. Školské rady – schválení nových členů ŠR za zřizovatele 
 

Předsedkyně Ing. Čapková předložila členům návrhy na obsazení školských rad a informovala 

je, že se stále nepodařilo obsadit šest míst ve školských radách, v nichž končí zástupcům 

zřizovatele mandáty. Proto bude členům Výboru rozeslána tabulka se zbývajícími volnými 

místy a tento bod bude znovu zařazen na prosincové jednání Výboru. Požádala také všechny 

přítomné, aby prostřednictvím svých politických klubů oslovili své příznivce, aby se všechna 

volná místa podařilo obsadit. 

 

Následně byla na základě dohody přítomných členů Výboru jmenovitě obsazována jednotlivá 

volná místa ve školských radách.  

Poté předsedkyně Výboru navrhla k tomuto bodu usnesení. 
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Usnesení: 

Výbor souhlasí s předloženými návrhy na obsazení míst zástupců zřizovatele ve školských 

radách dle upraveného seznamu. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  7 – 0 - 0 

Návrh byl schválen. 

 

 

5. Informace – Vzdělávání žáků se zdravotním znevýhodněním a mentálním postižením na 

střední škole  - Mgr. Josef Filip, ředitel Odborného učiliště Vyšehrad 
 

Vzhledem k tomu, že s informací o Odborném učilišti Vyšehrad již byli členové seznámeni, 

přikročila předsedkyně Výboru k dalšímu bodu. 

 

 

6. Různé  

 

V rámci bodu Různé vznesl Ing. Ivan Pilný na radního PhDr. Šimrala dotaz k tématu, kterým 

se bude zabývat Výbor na svém příštím jednání, a to k návrhu Memoranda o spolupráci při 

organizaci festivalu Science on Stage v roce 2022 v hl. m. Praze. Vzhledem k tomu, že by 

součástí memoranda měl být také příslib finančních prostředků na tuto akci, zajímalo ho, kolik 

peněz radní plánuje na festival poskytnout peněz. 

Radní PhDr. Šimral sdělil, že se jedná o částku 2 mil. korun, která je navržena v rozpočtu na 

příští rok. Je to částka, o kterou organizátoři zažádali a je možné o ní na příštím jednání se 

zástupci pořadatelů diskutovat.  

 

 

7. Diskuze a závěr 

 

Do diskuze se již nepřihlásil žádný člen Výboru. 

Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková na závěr poděkovala všem přítomným za účast a 

ukončila jednání ve 14.00 hod. 

 

 

 

 

………………………………………………… 

Ing. Mariana Čapková, MBA, předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

 

 

 

 

………………………………………………… 

Mgr. Jiří Koubek, ověřovatel zápisu 
 

 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Radana Mrázková, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 


